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Met deze brief informeer ik u, mede namens de Staatssecretaris van Verkeer 
en Waterstaat, over de uitvoering van de op 19 maart 2002 aanvaarde motie 
Atsma, Vendrik (Kamerstukken II 2001-2002, 24095, nr. 91). In de motie 
wordt het kabinet opgedragen samen met de NOS en andere betrokkenen 
afspraken te maken over het garanderen van uitzendingen en de ontvangst van 
Radio 1 via de AM (middengolf). 
 
In het kader van de herverdeling van etherfrequenties voor radio heeft het 
kabinet op 19 mei 2000 aangegeven de dubbele distributie van Radio 1 te 
zullen beëindigen (Kamerstukken II 1999-2000, 24095, nr. 43, pp. 9 en 13-
14). Het kabinet stelde voor Radio 1 voortaan alleen nog via de FM te laten 
uitzenden. Daarmee werd uitvoering gegeven aan de motie Nicolaï, Van 
Zuijlen, Bakker (Kamerstukken II 1999-2000, 24095, nr. 35), waarin werd 
overwogen dat het belangrijk was om voor de herverdeling zoveel mogelijk 
ruimte beschikbaar te hebben en werd verzocht de dubbele bedekking van 
Radio 1 op te heffen. Deze motie is, alleen met de stem van de fractie van 
de SP tegen, op 25 januari 2000 aanvaard door de Kamer. Vervolgens is op 5 
juli 2001 de motie Atsma, Wagenaar, Vendrik aanvaard (Kamerstukken II 2000-
2001, 24095, nr. 79), waarin de zorg wordt uitgesproken voor een 
‘moeilijker’ ontvangst van Radio 1 via de FM. In deze motie wordt er ook op 
gewezen dat het niet langer uitzenden van Radio 1 via de AM voor 
weggebruikers in het binnen- en buitenland, alsmede voor in het buitenland 
verblijvende Nederlanders, grote gevolgen heeft. Er wordt bij de regering 
op aangedrongen dat Radio 1 naast een volledige FM-dekking tevens een AM-
dekking wordt gegarandeerd. In de brief van 31 augustus 2001 (Kamerstukken 
II 2000-2001, 24095, nr. 83) komt het kabinet tot de conclusie, onder 
verwijzing naar de afspraken die met de NOS zijn gemaakt (brief van 3 juli 
2001, Kamerstukken II 2000-2001, 24095, nr. 74), dat er onvoldoende redenen 
zijn om de dubbele distributie van Radio 1 te handhaven. In de brief van 1 
februari 2002 (Kamerstukken II 2001-2002, 24095, nr. 87) wordt het 
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uitgangspunt van de beëindiging van dubbele distributie voor zowel publieke 
als commerciële radio, herhaald. Het is de bedoeling dit voornemen per 1 
september 2002 uit te voeren. 
 
De motie Atsma c.s. van 5 juli 2001 was mede ingegeven door mogelijke 
verzorgingsproblemen, na implementatie van zero-base, in het FM-net van 
Radio 1. Deze problemen zijn door de aanpassing  
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van dit FM-net weggenomen. Er is dus geen noodzaak om problemen in het FM-
net op te vangen door gelijktijdige AM-uitzending. Daarnaast speelde de 
overweging van ontvangst in het buitenland. Er zij nog eens op gewezen dat 
door de technische eigenschappen van AM-uitzendingen, ontvangst in het 
buitenland alleen in de avond- en nachturen optreedt. Het kabinet is van 
mening dat de gewenste nieuws- en informatievoorziening afdoende 
gerealiseerd kan worden door in de programmering van Radio 5 (dat uitzendt 
op de voormalige middengolf-frequentie 747 kHz van Radio 1) bepaalde items 
uit de Radio 1-programmering over te nemen. Mede in vervolg op het tijdens 
het AO van 28 februari 2002 uitgesproken verzoek van mevrouw Wagenaar is 
over de samenhang tussen de programmering van Radio 1 en Radio 5 gesproken. 
De NOS had en heeft te kennen gegeven niet te pleiten voor continueren van 
de dubbele distributie. Het continueren van de dubbele distributie na 1 
september 2002 wordt voor het publieksbereik niet nodig geacht en leidt tot 
(extra) uitzendkosten voor de landelijke publieke omroep die niet zijn 
ingecalculeerd. Voor de volledige argumentatie van de zijde van de NOS 
verwijs ik naar de bijgevoegde brief van 26 maart 2002. 
 
De doelstelling van zero-base, ook bij de tussentijdse oplossing, is extra 
ruimte ter beschikking te stellen voor commerciële radio waardoor onder 
andere nieuwkomers kunnen worden geaccommodeerd. De consequentie van het 
alsnog handhaven van de dubbele distributie is dat de landelijk dekkende 
AM-frequentie van Radio 1 niet (op korte termijn) beschikbaar komt voor 
commerciële radio. Bovendien zou het gevolg kunnen zijn dat ook de dubbele 
distributie van programma’s van zittende commerciële radiostations voor een 
extra jaar geaccepteerd dient te worden. Nieuwkomers die niet in aanmerking 
kunnen komen voor FM, kunnen dan niet via de AM gaan uitzenden, omdat de 
AM-frequenties bij de huidige gebruikers blijven. Dat is een beperking van 
hun mogelijkheden, die in dit geval voorkomen kan worden. 
 
Wij zijn tot de conclusie gekomen dat aan de overwegingen van de Kamer: 
- garantie voor volledige dekking van de publieke omroep; 
- adequate nieuws- en informatievoorziening in het buitenland via AM; 
- extra ruimte voor commerciële radio, waaronder nieuwkomers; 
door onze voorstellen tegemoet wordt gekomen zonder dat dat noodzaakt tot 
handhaving van de dubbele distributie van Radio 1. Voor de spoedige 
vaststelling van de beschikbare kavels zijn wij van deze conclusie 
uitgegaan. 
 
De Staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen, 
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